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TARTU VALLAVOLIKOGU 

HARIDUSKOMISJON 
 

 
 

PROTOKOLL 

 

Tabivere          14.08.2024  

 

 

 

Aeg: 14.08.2024, algus kell 17.00, lõpp kell 18.40. 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Janek Hoffmann. 

Protokollis: Kadri Linamägi. 

Koosolekust võtsid osa hariduskomisjoni liikmed: Janek Hoffmann, Tarmo Raudsepp, Agu Laas, 

Tea Pendla, Piret Siivelt ja Anneli Kumar. 

Puudus: Andres Kuusik. 

Külalised: sotsiaal- ja hariduseoskonna juhataja Anne Aleksejev, eelarvenõunik Elle Kaljurand, 

haridusspetsialist Ene Liivamägi, arendusnõunik Tõnis Tõnissoo ja Tabivere Lasteaed 

“Rõõmula“ direktor Kerli Murd. 

 

Päevakord: 

1. Tutvumine Tabivere Rõõmula lasteaiaga; 

2. Tartu Vallavolikogu 25.03.2021 määruse nr 6 „Tabivere Lasteaia Rõõmula põhimäärus“ 

muutmine; 

3. Tartu valla arengukava ja eelarvestrateegia ülevaatamine; 

4. Informatsioon ja kohapeal algatatud küsimused. 

 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

1. Tutvumine Tabivere Rõõmula lasteaiaga 

Komisjoni koosolek toimub Tabivere lasteaias Rõõmula ja lasteaia direktor Kerli Murd annab 

ülevaate lasteaia tegemistest ja tutvustab uut renoveeritud lasteaeda. 

 

Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

2. Tartu Vallavolikogu 25.03.2021 määruse nr 6 „Tabivere Lasteaia Rõõmula põhimäärus“ 

muutmine 

Sotsiaal- ja haridusosakonna juhataja Anne Aleksejev tutvustab eelnõud.  

Määruse muutmine võimaldab Tabivere Lasteaia Rõõmula tegevust korraldada selliselt, et seal on 

võimalik osutada ka lapsehoiuteenust sotsiaalhoolekande seaduse tähenduses. Sõimerühmana 

tegutsev Rõõmupõnnide rühm kujundatakse ümber hoiurühmaks. 

Lasteaia hoolekogu on kavandatavale muudatusele andnud heakskiidu 30.07.2024 koosolekul.  

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõu etteantud kujul. 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 
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3. Tartu valla arengukava ja eelarvestrateegia ülevaatamine 

Arendusnõunik Tõnis Tõnissoo tutvustab arengukava ja eelarvenõunik Elle Kaljurand tutvustab 

eelarvestrateegiat. 

 

ARENGUKAVA 

Lisandunud tegevussuunad arengukavasse 

1. Strateegiline arengusuund TERVE TARTU VALD 

- Liikumisharjumust soodustava taristu arendamine. 

- Kõrveküla Spordihalli ja selle välialade arendamine põlvkondadeüleseks mitmefunktsionaalseks 

kogukonnakeskuseks. 

 

2. Strateegiline arengusuund HOOLIV TARTU VALD 

- Eakate heaolu tagamine. 

- Päevahooldusteenuse arendamine Raadi-Kõrveküla piirkonnas. 

 

3. Strateegiline arengusuund TURVALINE TARTU VALD 

- Veekogude turvalisuse tagamise meetmete arendamine. 

- Veeteedel toimuva veeliikluse turvalisust tagavate meetmete rakendamine, sh Piirissaare kanalil 

liiklemist suunavate tähiste ja märkide paigaldamine. 

- Kriisivalmiduse tõstmisega seotud meetmete arendamine. 

- Kogukondade innustamine ja toetamine kogukonna kriisiplaanide koostamisel. 

 

4. Strateegiline arengusuund PÕNEV TARTU VALD 

- Kodulähedase kultuuri edendamine. 

- Koostöös Lähte piirkonna kogukonnaga Lähte Noortekeskusest kogukonnamaja arendamine.  

 

5. Strateegiline arengusuund KAASAV TARTU VALD 

- Kaasamislahenduste arendamine. 

- Kogukondade innustamine ja nõustamine kogukonna oma arengudokumentide ja tegevuskavade 

koostamisel. 

 

6. Piirissaar 

- Piirissaare veeteede arendamine, sealhulgas veeteede turvalisust tõstvate lahenduste 

paigaldamine. 

- Avalike teenustega seotud taristu (veevärk, jäätmemajandus, teed) arendamine Piirissaarel. 

 

Inidikaatorite täiendused ja muudatused 

Indikaatoritele on lisatud lahter 2024, mis kajastab valdavalt 2023 aasta andmeid, kui ei ole eraldi 

muud moodi kirjeldatud. 

1. Ettepanek on osa indikaatoreid eemaldada – indikaatorid, mille näitaja oli olemas 2022. 

aastal, kuid hilisemate perioodide kohta ei ole võimalik aktuaalseid andmeid leida. Nt: 

• Ühisveevärgiga varustatud elanike osakaal kogu elanikkonnast Tartu vallas. Algnäitaja tuli 

ÜVK kavast, aga aktuaalset numbrit ei ole enam võimalik leida 

• Elanike rahulolu elukeskkonnaga (kvaliteetne eluruum, kaasav Tartu vald). Algnäitaja tuli 

statistikaameti juhtimislaualt, aga seda uuringut enam ei ole tehtud ja aktuaalsed andmed 

puuduvad. 

2. Ettepanek on osade indikaatorite sihttasemeid muuta 

• Õpilaste subjektiivne hinnang. Algselt näitaja konkreetse väärtusena nt 4,0. Võiks 

asendada võrdlusena Eesti keskmisega: „kõrgem või samaväärne Eesti keskmisega“ 

• Alushariduse ja põhihariduse andjate arv – TERA kooli ärajäämise tõttu võis seada reaalse 

eesmärgi ja vähendada sihte 1 objekti võrra. 
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Komisjoni arutelu käigus teeb hariduskomisjon järgmised ettepanekud: 

Alusharidust andvate õppeasutuste arv aastal 2024 on 6 ja sihttase panna 7. 

Põhiharidust andvate õppeasutuste arv aastal 2024 on 5 ja sihttase panna 6. 

Lisada juurde rida – gümnaasiumiharidust andvate õppeasutuste arv on 1 ja sihttase panna 2. 

Pikem arutelu riigigümnaasiumi tekkimise võimalikkusest vallas. 

  

Lisada Lähte Ühisgümnaasiumi õppesuundadele (spordi, meedia ja tehnoloogia õppesuunad) 

veel juurde looduse õppesuund, mis lisandub sellest õppeaastast. 

 

EELARVESTRATEEGIA 2024-2028 

Tulude pool on prognoosis kasvav 9% ja kulude pool keskmiselt 6%. Põhi tulu vallas on tulumaks. 

Tulumaksu laekumise kasv on arvestatud viimase 7 aasta keskmisest laekumisest 14%. Siis 

käesolev strateegia on tehtud sammuga 11% aastas, põhjusega, et omavalitsustele eraldatavate 

summat järjest vähendatakse kuni aastani 2027.  

Kulude poole pealt pole palgatõusu protsenti rohkem ettenähtud, kui ilmselgelt tõuseb 

miinimumpalk. Järgmine sügis saab valmis Raadi lasteaed, kus alustab kaks lasteaiarühma ja kolm 

klassi kooli, siis personalikulude tõus on selle arvelt. Majanduskuludega ka pole suurt suurenemist 

hetkel plaanitud. Selleks, et tulud on suuremad kui kulud, siis tulem peab olema positiivne, sest 

2025. aastast on nõue, et eelarve tulem peab vähemalt katma intresside kulu. Meie 

eelarvestrateegia on tehtud nii, et see katab nii intresside kulu kui ka laenu maksete kulu. Oma 

kohustused saab vald ära tasuda. 

Investeeringute objektid: 

2025. aasta ei saa suurt midagi teha, kui ainult Raadi lasteaia, selle juurde viiva tee ja 2025. 

aastasse liigub Kõrveküla Põhikooli moodulite ostmine, kuna sellel aastal hange luhtus.  Ja siis 

veel Lähte Gümnaasiumi staadion, kuna sellel aastal jääb juurdeehitus ära, kuna toetust ei saanud. 

Siis 700 tuhandest läheb 400 tuhat 2025 aastasse, et saaks selle staadioni korda teha. 2025. aastal 

rohkem suuri investeerinuid ei ole. Jätkuvad veeprojektid Maarja-Magdaleenas, kus me maksame 

ainult oma osalust läbi sihtfinantseeringu. Kokku investeerime 2025. aastal siis 12 miljonit ja laenu 

võtame 10,5 miljonit. Sellega on valla laenuvõimekus ammendunud. Lisaks valla enda laenule 

võtab laenu ka Tartu Valla Haldus OÜ, et ehitada Lähtele katlamaja.  

2026. aastataks on lükatud kõik muud objektid, mis on saanud projektitoetusi (teed, tänavad, 

kergliiklusteed, keskkonnaprojektid) ja selliseid suurehitusi planeeritud ei ole. 2026. aastal on 5 

miljonit investeeringud ja laenu tuleb võtta 2,5 miljonit.  

2027. aastal on planeeritud, et vald ei võta laenu, aga kuna see on ikkagi nii kauge planeering,  siis 

võib tulla vajadus midagi ehitada. See annab sellise puhvri, et vald saab alustada 2028. aastal Raadi 

põhikooli ehitust ja planeeritud on 25 miljonit kahe aasta peale.  

Strateegias on nüüd kõik objektis, mis on toetust saanud. Strateegias ei ole Kõrveküla spordihalli, 

mis on saanud projektitoetuse 1,1 miljonit (energiatõhususe tööd) ja selle raha eest saab selle sama 

spordihalli ainult renoveeritud kujul. See on komisjonides arutuse koht, kas selle peaks 

samasugusel kujul renoveerima või mingi teise objekti ära jätma või leida mingi muu lahendus.  

Komisjonis on sellel teemal pikem arutelu ja komisjoni ettepanek on spordihallile saadud 

projektiraha kasutada ära spordihalli renoveerimiseks ja lisada see objekt eelarve strateegiasse ja 

kaaluda renoveerimise käis sinna noortekeskuse (kogukonna) ruumide tekitamist.  

 

Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

4. Kohapealsed küsimused ja arutelud. 

- Kõrveküla Põhikooli ja muusikakooli ruumide paigutus, kui mooduleid ei tule jaanuarist; 

- personal valla koolides ja lasteaedades; 

- uued eralasteaiad vallas. 
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/digitaalselt allkirjastatud/      /digitaalselt allkirjastatud/  

    

Janek Hoffmann       Kadri Linamägi   

Hariduskomisjoni esimees      Protokollija 


